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§ 10

Föregående protokoll

Sammanfattning
Mötesprotokollet från Näringslivsrådets sammanträde den 16 februari 2017 godkänns och läggs till 
handlingarna.

Paragrafen är justerad
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§ 11

Tommie Eriksson - presentation

Sammanfattning
Tommie Eriksson, kommunens nya miljö- och stadsbyggnadshef presenterar sig själv. Tommie 
är även chef för fastighetskontoret.

Tommie Eriksson har en bakgrund som bygg & fastighetsentreprenör i det privata näringslivet och 
som teknisk chef och fastighetschef i kommun. Han har även varit biträdande kommundirektör 
tidigare och vet hur viktigt näringslivet är för en kommun.

Tommie arbetar nu i Ekerö bland annat med att slipa processer och vill hitta effektiva vägar i den 
politiskt styrda verksamheten. Det händer mycket i Ekerö framöver med byggandet av bostäder, 
affärsområden och flytt av bussdepå. Att få vara med i arbetet med att Ekerö ska bli en småstad är en 
spännande och utmanande uppgift.

Ledamöterna i Näringslivsrådet hade frågor om tomtmark i Ekerö och om Skå industriområde. Svaren 
är att då Ekerö äger väldigt lite mark så förmedlas kontakt med små eller stora markägare. Gällande 
Skå industriområde så förstärks området i kommande översiktsplan (ÖP) tillsammans med flera 
andra industriområden.

Paragrafen är justerad
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§ 12

Bredband/fiberutrullning i Ekerö

Sammanfattning
För fyra år sedan när Näringslivsenheten fick i uppdrag att se över fibertillgången i Ekerö så visade 
det sig att uppkopplingsmöjligheterna var mycket långsamma med ADSL och koppartråd. Det 
var problem med att skicka tunga dokument vilket gjorde det svårt för många företag att etablera sig 
i kommunen.

Politiken ville att den fria marknaden skulle råda och ett stadsnät ansågs ta för lång tid och bli för 
dyrt.

Näringslivsenheten kartlade kommunen ur ett bredbandsperspektiv och fick operatörer att intressera 
sig för etablering av att dra fiber. En av aktörerna, Telia Sonera, startade något som de kallade Ekerö-
modellen och rullade ut fiber (Öppen Fiber ®) till privatpersoner och företag antingingen via kabel i 
väg eller via ledning i luften.

Enligt riksdag och regering ska 90% av Sveriges invånare ha tillgång till fiber år 2020. Ekerö har redan 
kommit upp i cirka 90%år 2017 jämfört med för fyra år sedan då 2,46% av Ekerö hade möjlighet för 
minst 100 MBs.

Nu har 11 800 hushåll i kommunen anslutit sig till någon av de leverantörer som erbjuder fiber. Det 
är bara 1140 hushåll kvar.

Paragrafen är justerad
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§ 13

Nyföretagandet i kommunen

Sammanfattning
Nyföretagandet i kommunen mår bra. I Nyföretagarbarometern låg vi för 3 år sedan på plats 21. I 
dag ligger vi på plats 3 av 290 kommuner. Många nystartade företag i Ekerö har fått rådgivning från 
Bo Öhlin på Ekerös Nyföretagarcentrum.

Nytt när det gäller sommarpraktik för ungdomar är ett "starta-eget-bidrag" där företagssamma 
ungdomar kan få bidrag för att starta eget företag under sommaren.

Väldigt få personer i Ekerö är utan sysselsättning, även bland nyanlända.

 

Paragrafen är justerad
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§ 14

SBA/SKL´s NKI-undersökning

Sammanfattning
När Ekerö gick med i SBA (Stockholms Business Alliance) var det 42 kommuner anslutna, i dag är 
siffran uppe i 53.

2010 började SBA arbeta med en undersökning där de mäter kundernas upplevelse vid kontakter 
med kommunens myndighetsområden (såsom SKL gör för Sveriges alla kommuner).

För Ekerös del har NKI (nöjd-kund-index) varierat genom åren, från 49 till 74 och förra året ner några 
steg ner till 63. Nu ligger vi på NKI 64, men målsättningen är självklart att den siffran ska höjas igen. 
Målet i alla kommuner är att ligga på NKI 70.

Fakta: Stockholm Business Alliance (SBA) är ett partnerskap som arbetar tillsammans för att utveckla 
Stockholmsregionen och samlar regionen under det gemensamma varumärket Stockholm – The 
Capital of Scandinavia. Fokus ligger på att attrahera utländska investeringar till regionen.

Paragrafen är justerad
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§ 15

Alliansens verksamhetsmål

Sammanfattning
Diskussion kring alliansens verksamhetsmål som berör näringslivet/besöksnäringen.

När det gäller planering av kontorsområden och lätt industri så har det varit problem med 
Trafikverket och markägare. Det har inte alltid passat ägarna och överklaganden tar tid i den 
demokratiska processen. Detaljplanarbetet i sig tar tid och varje ändring i detaljplanen tar cirka 2 år. 
Alla har en önskan om att saker ska gå snabbare.

Kan politiken påverka hur det ska bli bätte i bemötandet gentemot företagarna? Kan fler bli nöjda?
Kan man underlätta för bygglov under planarbetet för näringsidkare? En företagare behöver snabba 
svar, då "tid är pengar".

 

Paragrafen är justerad
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§ 16

Nästa frukostmöte 23/5

Sammanfattning
På frukostmötet den 23 maj kommer Daniel Donlind och ger en inspirationsföreläsning. Med en 
charmig berättelse fängslar Daniel sin publik. Alla företagare är välkomna, se kommunens hemsida 
för mer information.

Paragrafen är justerad
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§ 17

Övriga synpunkter och frågor?

Sammanfattning
Inga övriga frågor tog upp vid detta möte.

Paragrafen är justerad
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§ 18

Nästa möte

Sammanfattning
Nästa Näringslivsråd är den 12 oktober kl 15.00 på Ekebyhovs slott.

Paragrafen är justerad
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